
Protokół Nr LII/2022 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 16 grudnia 2022 roku 

w sali sesyjnej im. L. Prądzyńskiego 

Ad.l. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz. 09.10. 

Serdecznie powitał radnych, a także gości biorących udział w sesji, w tym pracowników 

starostwa i jednostek powiatowych, (załącznik nr 1 - lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Ad.la. 

Przewodniczący Rady Powiatu oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 17, co stanowi ąuorum i umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, (załącznik 

nr 2 - lista obecności radnych). 

Ad.l.b. 

Marek Chart poinformował, że porządek obrad został radnym wcześniej przesłany. 

Zapytał czy radni wnoszą do niego jakieś uwagi. Uwag nie było. W związku z 

powyższym porządek obrad na LII sesję Rady Powiatu przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 

b) przedstawienie porządku obrad. 



2. Przyjęcie protokołu z obrad LI sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w okresie międzysesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i 

sposobie ich załatwienia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sępoleńskiego: 

a) przedstawienie ostatecznej wersji Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sępoleńskiego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Powiatu, w tym Komisji 

Budżetu i Finansów, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków 

Komisji, 

e) dyskusja nad projektem uchwały i wnoszenie poprawek, 

f) głosowanie wniesionych poprawek, 

g) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Sępoleńskiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sępoleńskiego na rok 2023: 

a) przedstawienie ostatecznej wersji budżetu, z uwzględnieniem autopoprawek 

Zarządu Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Powiatu, w tym Komisji 

Budżetu i Finansów, 
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d) przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków 

Komisji, 

e) dyskusja nad projektem budżetu i wnoszenie poprawek, 

f) głosowanie wniesionych poprawek, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) planu pracy Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2023 r., 

b) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim na 2023 r. 

c) przyjęcia „Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla 

osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na lata 2023-

2027", 

d) przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na lata 2023-

2027". 

e) ustalenia zasad udzielania dofinansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2023r„ 

f) likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej typu rodzinnego pn.: „Rodzinny 

Dom Dziecka w Wąwelnie", 

g) uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek dodatków, szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez powiat sępoleński. 

h) uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok. 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
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11. Zakończenie obrad. 

Ad.2. 

Przewodniczący poinformował, iż nikt nie wniósł uwag do protokołu z LI sesji Rady 

Powiatu. W związku z powyższym przystąpiono do głosowania. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z LI sesji Rady 

Powiatu, (załącznik nr 3). 

Ad.3. 

W tym punkcie Danuta Zalewska złożyła podziękowania wszystkim osobom prywatnym 

i organizacjom za pomoc w zorganizowaniu gwiazdki dla dzieci z Ukrainy. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że na poprzedniej sesji nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie. 

Ad.5. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 4). 

Ad.6. 

Starosta Sępoleński Jarosław Tadych przedstawił Informację z prac Zarządu Powiatu w 

okresie międzysesyjnym. (załącznik nr 5). 

Starosta nawiązał m.in. do następujących tematów. 

Jeśli chodzi o program Polski Ład Fundusz Inwestycji Strategicznych to J. Tadych 

przypomniał, że poprzez zmianę przepisów powiat może ponownie wrócić do pierwszej 

edycji programu. Chodzi tutaj o inwestycje w Nowym Dworze i Olszewce. Poza tym na 

przełomie stycznia i lutego 2023 roku, Dyrektor Zarządu Drogowego chce ogłosić 

przetarg na inwestycje w Witkowie, na odcinku Wiśniewka-Lutowo i w Jerzmionkach. 
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Wszystkie te zadania realizowane będą w ramach drugiej edycji Funduszu Inwestycji 

Strategicznych. Tutaj trzeba się pospieszyć, ponieważ promesy są ważne do połowy roku. 

Do zrealizowania są również tzw. zadania popegeerowskie, czyli Dąbrówka i Obkas. 

Tutaj ważność promesy wygasa w połowie maja 2023 roku. 

Starosta poinformował również, że został uruchomiony nowy program o nazwie Polski 

Ład dla Zabytków. Jak wyjaśnił J. Tadych na terenie powiatu sępoleńskiego znajdują się 

następujące obiekty, które wpisują się w ten program: DPS w Suchorączku, SOS W w 

Sępólnie, PPP w Sępólnie, budynek CKZiU w Więcborku, DPS w Kamieniu Kraj. i 

budynek starostwa powiatowego. Tutaj istotną sprawą jest to, czy te budynki znajdują się 

w rejestrze zabytków i w ewidencji. Starosta poinformował o przeprowadzonej 

rozmowie z Burmistrzem Sępólna Krajeńskiego w sprawie wspólnego przystąpienia do 

Programu. Ewentualne złożenie wniosku miałoby dotyczyć budynku starostwa. Być może 

w ten sposób udałoby się rozwiązać sprawę windy. Starosta poinformował ponadto, że w 

związku z trwającą na Ukrainie wojną, Wojewoda zobowiązał powiat sępoleński i gminy 

wchodzące w jego skład do zabezpieczenia dodatkowych 133 miejsc dla uchodźców. W 

razie przyjazdu na teren powiatu sępoleńskiego kolejnych osób z Ukrainy samorządy 

będą miały 48 godzin na zorganizowanie noclegów. 

Przewodniczący Marek Chart otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. 

Waldemar Stupałkowski odniósł się budowy ronda na ulicy Kościuszki w Sępólnie. 

Całość dokumentacji tej inwestycji sfinansowana została przez gminę Sępólno 

Krajeńskie, zadanie będzie realizowane w 2023 roku. Burmistrz odniósł się również do 

realizacji inwestycji budowy obwodnic wzdłuż drogi krajowej. Jak wiadomo plan 

zakłada, że obwodnice powinny zostać wykonane do 2027 roku. Na chwilę obecną 

sytuacja wygląda w ten sposób, że firma, która wygrała przetarg na badania geologiczne 

ogłosiła upadłość. GDDKiA musiała więc tą umowę rozwiązać. Na chwilę obecną 

ogłoszono kolejny przetarg, otwarcie kopert nastąpi 15 stycznia 2023 roku. Wykonawca 

będzie miał 8 miesięcy na wykonanie dokumentacji. W momencie kiedy ta dokumentacja 
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się pojawi, będzie można ogłosić już przetarg na budowę obwodnicy. Jak stwierdził 

Burmistrz, istnieje jeszcze szansa, że rok 2027 związany z oddaniem obwodnic do 

użytku może okazać się realny. Projekt przewiduje, że budowa ma potrwać dwa lata. 

Waldemar Stupałkowski poinformował również, że zbiórka pieniędzy na leczenie 

chorej na SMA Zosi Szcześniewskiej zakończyła się sukcesem. Podziękował 

mieszkańcom za wspieranie i zaangażowanie w tą inicjatywę. Na koniec Burmistrz 

złożył wszystkim życzenia świąteczne i noworoczne. 

Wicestarosta dodał, że na spotkaniu z Marszałkiem padły deklaracje dotyczące 

kolejnych inwestycji, m.in. remontu Alei Dębowej w Borzyszkowie, remontu drogi w 

Runowie, remontu odcinka drogi Mrocza-Prosperowo, jak i kontynuacja inwestycji 

odcinka drogowego z Sępólna do Tucholi. 

Szczegółowe informacje dotyczące prac Zarządu Powiatu znajdują się w protokołach z 

dnia 10, 21 i 28 października 2022 r. (załącznik nr 6). 

Po zrealizowaniu tego punktu Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad.7.a. 

Małgorzata Masiłkin, Skarbnik Powiatu przedstawiła ostateczną wersję Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego. 

Na początku Skarbnik wniosła autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W 

załączniku nr 1 w kolumnie 2.2.1.1 wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i 

zakupy inwestycyjne w wierszu dla roku 2024 uzupełnia się o kwotę 149.320,00 oraz w 

wierszu dla roku 2025 o kwotę 248.870,00. 

Jak poinformowała M. Masiłkin powyższe kwoty mają charakter informacyjny i nie 

wpływają na modyfikację wskaźników. 

Podstawą opracowania Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego jest 

projekt uchwały budżetowej na 2023 rok, wartości planowane na koniec III kwartału 

2022 roku, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za lata 



2021 i 2020 oraz Wytyczne Ministra Finansów dotyczące stosowania jednolitych 

wskaźników makroekonomicznych. W kolumnie pomocniczej dotyczącej 

przewidywanego wykonania w 2022 roku wprowadzono wartości, zgodnie z aktualnym 

planem budżetu Powiatu Sępoleńskiego na dzień przygotowania projektu, z 

uwzględnieniem korekt w zakresie rzeczywistego wykonania budżetu w 2022 r. 

Art. 227 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (t.j. Dz. U. z 

2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) zakłada, iż wieloletnia prognoza finansowa obejmuje okres 

roku budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat budżetowych. Z ust. 2 

powołanego artykułu wynika, iż prognozę kwoty długu, stanowiącą integralną część 

wieloletniej prognozy finansowej, sporządza się na okres, na który zaciągnięto lub 

planuje się zaciągnąć zobowiązanie. 

Na dzień podjęcia uchwały, spłatę zobowiązań przewiduje się do roku 2032. Kwoty 

wydatków wynikające z limitów wydatków na przedsięwzięcia nie wykraczają poza okres 

prognozy kwoty długu. W związku z powyższym, Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Powiatu Sępoleńskiego została przygotowana na lata 2023-2032. 

W okresie prognozy powiat sępoleński nie planuje wydatków z tytułu poręczeń i 

gwarancji. 

Wynik budżetu na 2023 rok zaplanowano na poziomie - 7.064.126,00 a jego pokrycie 

planuje się z kredytów w wysokości 2.064.126,00 zł oraz z nadwyżki budżetowej z lat 

ubiegłych w kwocie 5.000.000,00 zł. 

W roku budżetowym przychody zaplanowano na poziomie 7 501 626,00 zł i obejmują: 

- kredyty, pożyczki lub emisję papierów wartościowych - 2 064 126,00 zł; 

- nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych - 5 437 500,00 zł. 

Dodatkowo, przychody z tytułu kredytów, pożyczek lub emisji papierów wartościowych 

zaplanowano w 2024 r. w wysokości 1 800 000,00 zł. 

W budżecie na 2023 r. zaplanowano ujemną różnicę pomiędzy dochodami i wydatkami 

bieżącymi. Wynik budżetu bieżącego planuje się na poziomie -4 800 000,00 zł a 

skorygowany o przychody, o których mowa w art. 217 ust. 2 ustawy o finansach 
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publicznych wynosi 637.500,00 zł. W związku z powyższym Powiat Sępoleński 

zachowuje relację określoną w art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. 

W całym okresie prognozy Powiat Sępoleński spełnia relację, o której mowa w art. 243 

ust. 1 ustawy o finansach publicznych. Spełnienie dotyczy zarówno relacji obliczonej na 

podstawie planu na dzień 30.09.2022 r. jak i w oparciu o kolumnę „2022 przewidywane 

wykonanie". 

Do Wieloletniej Prognozy Finansowej dołączono wykaz wieloletnich przedsięwzięć, 

które Powiat zamierza realizować w latach 2023-2027. 

Ad.7.b. 

Małgorzata Masiłkin przedstawiła uchwałę Nr 4/WPF/2022 Składu Orzekającego Nr 3 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21 listopada 2022 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032. (załącznik nr 7 do protokołu). 

Ad.7.c. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer poinformował, że 

członkowie Komisji niejednomyślnie poparli projekt WPF stosunkiem głosów „za" 4, 

„wstrzymujący się" 1, „przeciw" 1. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury zaprezentowała 

pozytywną opinię do projektu WPF stosunkiem głosów 3 „za", 3 „wstrzymujące się". 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji Zofia 

Krzemińska przedstawiła pozytywną opinię do projektu stosunkiem głosów 3 „za", 1 

„wstrzymujący się", 1 „przeciw". 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Franciszek Frohłke zaprezentował 

pozytywną opinię do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej, która przedstawiała się 

stosunkiem głosów 4 „za", 2 „wstrzymujące się". 

Ad.7.d. 

Nie było wniosków Komisji. Punkt nie był realizowany. 
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Ad.7.e. 

W dyskusji jako pierwszy głos zabrał Tomasz Fifielski. Na wstępie Radny podziękował 

pracownikom wydziału finansów, a w szczególności pani Skarbnik za wyjaśnienie 

trudnych zapisów budżetowych. Następnie odniósł się do spraw, które jego zdaniem 

budziły wątpliwości. Jak stwierdził Radny w WPF-ie planuje się obniżenie wydatków 

bieżących w 2024 o 2.337.650zł w stosunku do roku 2023, przy wzroście o ok. 780.000 zł 

na wynagrodzenia. Na stronie 5 projektu „pozostałe wydatki bieżące" zauważyć można, 

że będą się zmniejszać środki w zakresie oświaty i promocji, dotacji i wydatków 

pozostających poza podstawowymi obowiązkami samorządu oraz innych obszarów. 

Wydatki te mają zostać określone po analizie budżetu w ciągu roku. Na dzień dzisiejszy 

nikt nie potrafi powiedzieć, jakie to będą wydatki. Należy wziąć pod uwagę, że powiat 

będzie musiał jeszcze włożyć swój wkład w kolejne zaplanowane inwestycje, jak 

chociażby mała obwodnica Sępólna, czy obwodnica Więcborka. Ponadto 900.000 zł z 

rezerwy rządowej przeznaczone zostanie na poprawę efektywności energetycznej. Te 

pieniądze po części są już wydane. Radny zwrócił uwagę, że w WPF-ie przewiduje się 

również znaczący wzrost dochodów bieżących w roku 2024 w stosunku do 2023 o 

4.800.000 zł. T. Fifielski zauważył, że w tej kwestii pani Skarbnik podpiera się pismem 

z ministerstwa finansów a tutaj według Radnego należałoby zachować ostrożność. 

Tomasz Fifielski zwrócił również uwagę na założenia dotyczące kosztów obsługi 

zadłużenia za obligacje na poziomie 600.000 zł. Według Radnego jest to wersja bardzo 

optymistyczna, przy obecnym oprocentowaniu obligacji na poziomie 9 %. Należy wziąć 

pod uwagę, że realnie obsługa może wynieść nawet 1.000.000 zł. 

Mając powyższe na uwadze Tomasz Fifielski poinformował, iż ma wątpliwości co do 

możliwości realizacji założeń WPF w tej postaci. W związku z powyższym będzie 

głosował „przeciw". 

Następną osobą, która zabrała głos w dyskusji był Ireneusz Balcer. Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów zgodził się z opinią T. Fifielskiego. Stwierdził, że będzie 

głosował „przeciw" z podobnych względów. Chodzi głównie o zaniżone wydatki w roku 

2024 o prawie 2.500.000 zł, zbyt optymistyczne dochody bieżące w roku 2024 
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(podniesione o prawie 5.000.000 zł) oraz spłatę kredytów. Ireneusz Balcer oświadczył, 

że nie wnosi żadnych poprawek. 

Do uwag odniosła się Skarbnik Powiatu. Małgorzata Masiłkin odniosła się do 

zarzutów odnośnie założenia zbyt optymistycznych dochodów. Jeśli chodzi o dochody 

otrzymane przez powiat w tym roku w wysokości 6.000.000 zł, to co najmniej 4.000.000 

zł powinny być umieszczone w roku 2023. Są to środki akonto subwencji rozwojowej, 

którą wprowadzono w roku 2021. W związku z powyższym analizując dokument WPF i 

dodając 4.000.000 zł, to w 2023 roku nie ma już różnicy, o której mówili Radni. Pani 

Skarbnik stwierdziła, że mogłaby jeszcze zaryzykować i dochody powiatu zwiększyć, 

ale zrobiła to bardzo ostrożnie. Co do wydatków, nie można ukrywać faktu, że wszyscy 

muszą oszczędzać. Zmuszają do tego obecne warunki. Natomiast kierunki tych 

oszczędności należy wypracować wspólnie. Należy oszczędzać każdą złotówkę, żeby 

powiat mógł ostatecznie zrezygnować z planowanego kredytu i zrealizować zadania, 

które są dla niego priorytetowe. Odnośnie oprocentowania kwoty 2.000.000 zł, Skarbnik 

stwierdziła, że podpiera się informacjami pochodzącymi z Rady Polityki Pieniężnej, 

Ministra Finansów, czy też od Premiera. 

Ad.7.f. 

Nie było poprawek. 

Ad.7.g. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych 

stosunkiem głosów „za" 11, „przeciw" 1, „wstrzymujący się" 4 (zał. nr 8) 

podjęła uchwałę Nr LII/235/2021 
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w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej - co stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

Ad.8.a. 

Małgorzata Masiłkin przedstawiła ostateczną wersję budżetu, z uwzględnieniem 

autopoprawek Zarządu Powiatu. 

Na początku Skarbnik zgłosiła autopoprawkę do projektu budżetu na rok 2023. W 

załączniku nr 12 - Dochody i wydatki związane ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu jst w roku budżetowym wynikające z odrębnych ustaw usuwa się pozycję 2. W 

związku z tym pozycja 3 przyjmuje pozycję 2. 

Budżet Powiatu Sępoleńskiego zawiera następujące założenia: 

• Dochody budżetowe planuje się w wysokości 80.091.803,02 zł, w tym: 

- dochody bieżące 63 632 303,02 zł stanową 79,45% dochodów ogółem 

- dochody majątkowe 16 459 500,00 zł stanowią 20,55% dochodów ogółem. 

• udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych zaplanowano w 

wysokości 5 575 148,00 zł, które są niższe od planowanych na rok 2022 o kwotę 

254 377,00 zł tj. o 4,36%; 

• udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych zaplanowano w 

wysokości 413 003,00 zł są wyższe od planowanych w 2022 roku o kwotę 

109 462,00 zł tj. 36,06%; 

• plan subwencji na zadania oświatowe wynosi 19 253 897,00 zł jest wyższy w 

stosunku do roku 2022 o kwotę 3 555 190,00 zł tj. o 22,65%; 

• część wyrównawczą subwencji ogólnej ujęto w wysokości 9 928 272,00 zł, która 

jest wyższa od planowanej na rok 2022 o 324 170,00 zł tj. o 3,38%; 

• część równoważąca subwencji ogólnej w wysokości 2 422 274,00 zł jest niższa niż 

w roku 2022 o kwotę 347 523,00 zł tj. o 12,55%. 
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• Wydatki budżetowe w wysokości 87.155.929,02 zł, w tym: 

- wydatki bieżące w kwocie 68.432.303,02 zł stanowią 78,52% wydatków 

ogółem 

- wydatki majątkowe w kwocie 18.723.626,00 zł stanowią 21,48% wydatków 

ogółem. 

Wydatki budżetowe zaplanowano w wysokości pozwalającej na zrealizowanie wszystkich 

zadań statutowych Powiatu. 

Na wynagrodzenia i pochodne zaplanowano wzrost wydatków uwzględniając wzrost 

najniższego wynagrodzenia o kwotę 590 zł tj. o 19,6% oraz wzrost pozostałych 

wynagrodzeń o 7,8% zgodnie z założeniami do budżetu państwa, wypłatę nagród 

jubileuszowych i dodatków stażowych. Spowodowało to wzrost wynagrodzeń i 

pochodnych o 13% w stosunku do roku 2022 - tj. kwotę ok. 5.400.000,00 zł. 

Na zadania inwestycyjne zaplanowano wydatki w wysokości 18.723.626 zł i zestawiono 

je w załączniku nr 3. Kwota 200.000 sfinansowana ze środków powiatu, 2.064.126 z 

przychodów z obligacji, 200.000 dotacja z gmin, 16.150.000 polski ład, 109.500 

PFRON(unijne) 

• Przychody w wysokości 7 501 626,00 zł, z tego: 

- nadwyżka z lat ubiegłych 5 437 500,00 zł 

- emisja obligacji 2 064 126,00 zł 

• Rozchody w wysokości 437 500,00 zł. 

Planuje się, że budżet Powiatu Sępoleńskiego w roku 2023 zamknie się deficytem w 

kwocie 7.064.126,00 zł, który zostanie pokryty z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w 

wysokości 5.000.000,00 zł oraz z emisji obligacji w wysokości 2.064.126,00 zł. 

Deficyt bieżący wyniesie 4.800.000,00 zł. jest wynikiem nowelizacji ustawy o dochodach 

jednostek samorządu terytorialnego z dnia 15 września 2022 roku, która zakłada 

wcześniejsze zasilenie finansowe jst tj. w roku 2022. Natomiast w 2023 jednostki 

samorządowe nie otrzymają części rozwojowej subwencji ogólnej. Obecne przepisy 
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dopuszczają uchwalenie budżetu z deficytem bieżącym i skorygowanie go o przychody z 

art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Po skorygowaniu nadwyżka bieżąca 

wynosi 637.500,00 zł, spełniając normę wynikającą z art. 242 ustawy. 

W roku 2023 planuje się spłacić ratę kredytu w wysokości 437.500,00 zł. Wydatki na 

obsługę długu zaplanowano w wysokości 1.704.000,00 zł. Planuje się, że zadłużenie na 

koniec 2023 roku wyniesie 20.867.868,70 zł. 

Podsumowując Małgorzata Masiłkin stwierdziła, że budżet powiatu sępoleńskiego 

uchwalany jest w bardzo trudnych warunkach ekonomicznych kraju. Pomimo tego, na 

dzień dzisiejszy jest on budżetem realnym i możliwym do zrealizowania. Oczywiście nie 

zwalnia to z oszczędzania i podejmowania decyzji zmierzających do uzyskiwania 

oszczędności. Zarząd Powiatu będzie dążyć do minimalizowania kwoty zaciągania 

nowego długu. 

Ad.8.b. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła Uchwałę Nr 4/P/2022 Składu Orzekającego Nr 3 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21 listopada 2021. (załącznik nr 

10 do protokołu). 

Ad.8.c. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer poinformował, że 

członkowie Komisji niejednomyślnie poparli projekt budżetu na 2023 rok stosunkiem 

głosów „za" 4, „wstrzymujący się" 1, „przeciw" 1. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury zaprezentowała 

pozytywną opinię do projektu budżetu stosunkiem głosów 3 „za", 3 „wstrzymujące się". 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji Zofia 

Krzemińska przedstawiła pozytywną opinię do projektu stosunkiem głosów 3 „za", 1 

„wstrzymujący się", 1 „przeciw". 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Franciszek Frohlke zaprezentował 

pozytywną opinię do projektu budżetu, która przedstawiała się stosunkiem głosów 3 „za", 

1 „wstrzymujący się". 

Ad.8.d. 

Nie było wniosków Komisji. Punkt nie był realizowany. 

Ad.8.e. 

Jako pierwszy o głos poprosił Ireneusz Balcer. Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów poinformował, że podobnie, jak w przypadku dyskusji nad Wieloletnią 

Prognozą Finansową chciałby wydać oświadczenie, dlaczego będzie głosował „przeciw". 

Na początku Radny wyjaśnił, że głosując przeciwko budżetowi na 2023 roku głosuje 

przeciwko konstrukcji samego budżetu, a nie przeciwko planowanym inwestycjom. 

Przewodniczący stwierdził, że nie zrozumiałe jest dla niego zaciągnięcie kredytu w 

formie obligacji w kwocie 2.000.000 zł, ze spłatą w latach 2029 - 2030. Kolejnym 

aspektem jest brak działań oszczędnościowych i problem z kosztami energii w obiektach 

powiatowych. Tutaj jako przykład podał dwa nowe domy dziecka w Więcborku 

wybudowane w nowej technologii z podłogowym ogrzewaniem, dom dziecka w Małej 

Cerkwicy oraz starostwo powiatowe wraz z zagospodarowaniem budynku przy ul. 600-

lecia w Więcborku. W tym momencie Przewodniczący zacytował fragment interpelacji, 

która wcześniej została złożona przez Klub Radnych „Przymierze dla Krajny" wraz z 

Barbarą Bury w 2021 roku: „W odpowiedzi na Państwa interpelację z dnia 29 

października 2021 roku uprzejmie informuje, że w 2022 roku zostaną zaplanowane 

działania zmierzające wykonania dokumentacji określającej sposób użytkowania 

pomieszczeń, budowy windy w budynku przy Al. 600-lecia 

w Więcborku oraz projekt zagospodarowania terenu wokół ww. nieruchomości". 

Jak stwierdził Radny już wtedy Klub wskazywał, że należy szukać oszczędności. Jeśli 

chodzi o domy dziecka, to tutaj aż się prosi, żeby zainstalować fotowoltaikę wraz z 

pompami ciepła. Przewodniczący zaznaczył, że ceny prądu zostały zamrożone do 0,80 
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groszy za 1 Kw w 2023 roku. Natomiast w 2024 roku kwota ta wyniesie już 2 zł. Jak 

stwierdził, Ireneusz Balcer to, że obecnie głosuje „przeciw", nie oznacza, że w ciągu 

roku będzie również przeciwny budżetowi. Wszystko będzie zależało od tempa 

wprowadzania działań oszczędnościowych oraz działań zmierzających do rezygnacji lub 

zmniejszenia kwoty kredytu. 

Następną osobą w dyskusji był Andrzej Chatłas. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

przedstawił swoją opinię na temat uchwały budżetowej. Na początek Radny przedstawił 

zagrożenia dla budżetu powiatu na 2023 rok. Jak stwierdził Andrzej Chatłas głównym 

zagrożeniem w roku 2023, jak i budżetów lat następnych jest dług na koncie powiatu. W 

planowanym budżecie jest 1.700.000 zł planowanej kwoty na obsługę długu. Radny 

zauważył, że Skarbnik wyjaśniła, że to zależy od pewnych wskaźników 

makroekonomicznych, m.in. od wiboru, ale też od kwoty długu. Jeżeli więc zostanie 

dokonana emisja papierów wartościowych lub zaciągnięty kredyt, tak jak jest to w planie 

budżetu, to dług w łatach 2022-2023 wzrośnie o 876.000 zł. Zdaniem Radnego jest to 

zagrożenie największe. Andrzej Chatłas odniósł się również do szans powodzenia 

budżetu na 2023 rok. Jak stwierdził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Skarbnik 

stwierdziła, że wskazany przez Ministerstwo Finansów poziom udziału powiatu 

sępoleńskiego w podatku od osób fizycznych jest mniejszy niż ten w 2022 roku o ponad 

250.000 zł. Poza tym mamy do czynienia z wysoką inflacją. Jeśli przyjmie się, że w ciągu 

roku będzie ona na poziomie 10 %, to wówczas udział powiatu w podatku PIT powinien 

wzrosnąć o kolejne 500.000 zł. Radny wyraził nadzieję, że tak się stanie. Następnie 

Andrzej Chatłas stwierdził, że planuje się wzrost wynagrodzeń, a co za tym idzie ich 

pochodnych w stosunku do roku 2022 o około 5.500.000 zł. Procentowo to wzrost o 

13%. Ta kwota kojarzy się z nadwyżką, która pokrywa deficyt powiatu. Można więc 

powiedzieć, że pozainwestycyjna część budżetu, to właśnie wzrost funduszu płac. W 

związku z tym, że jest to 13%, Radny stwierdził, iż sytuację tą można dodatkowo 

poprawić nie przyjmując pracowników na stanowiska, na których następuje np. odejście 

na emeryturę, a także z tytułu absencji chorobowych. Z tego tytułu powinny pojawić się 
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dodatkowe oszczędności. Radny stwierdził, że oszczędności w zakresie płac 

pracowników powinny być liczone w setkach tysięcy złotych. 

Nadwyżka, która na obecnej sesji będzie procedowana w ramach tegorocznego budżetu w 

wysokości 3.195.000 zł będzie większa przy podsumowaniu roku 2022. Będzie większa 

chociażby o rezerwę, która wynosi 290.000 zł, ponieważ nie ma powodów, żeby w 

najbliższym czasie ta rezerwa została wykorzystana. W tym roku zaplanowano rezerwę 

na poziomie 600.000 zł. Są to zamrożone środki, które w ciągu roku budżetowego zostaną 

wykorzystane. Kiedy doda się te dwie rezerwy, to wychodzi prawie 900.000 zł. Ponadto 

jeżeli przyjrzeć się tabeli ze strony 13-14, gdzie znajduje się porównanie 

prognozowanych wydatków roku bieżącego w poszczególnych działach klasyfikacji 

budżetowej, to jak stwierdził Radny odnosi się wrażenie, że wydatki te mogą odpowiadać 

rzeczywistości. Zwiększony udział w PIT, oszczędność w wynagrodzeniach i zwiększona 

nadwyżka roku 2022 powinna pozwolić na nie zaciąganie kredytu i wykonanie głównych 

zadań inwestycyjnych. W związku z powyższym Andrzej Chatłas stwierdził, że budżet 

na rok 2023 zostanie przez niego poparty. 

Kolejną osobą, która zgłosiła się do dyskusji była Barbara Bury. Na początku Radna 

stwierdziła, że zdaje sobie sprawę z tego, jak trudno co roku opracowywać budżet dla 

powiatu na kolejny rok. B. Bury stwierdziła, że wstrzymując się od głosu nad 

opiniowaniem budżetu na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów kierowała się tym, że 

jej interpelacja dot. budowy windy w budynku starostwa nie znalazła pozytywnego finału. 

Dlatego też Radna podczas głosowania nad budżetem wstrzyma się od głosu. 

Następnie głos zabrał Andrzej Marach. Na początku Wicestarosta odniósł się do słów 

Andrzeja Chatłasa. Stwierdził, że przewidywany deficyt może być mniejszy, jeśli 

subwencja oświatowa okaże się większa w związku ze zwiększoną ilością uczniów. 

Zarząd Powiatu ma awaryjne rozwiązania na możliwość wpłynięcia do budżetu 

dodatkowych dochodów. Trzeba jednak wziąć pod uwagę fakt, że nie widomo, co będzie 

działo się z budżetem państwa. Sytuacja międzynarodowa jest bardzo trudna, co znacząco 

wpływa na koniunkturę gospodarczą Polski. Wicestarosta poinformował, że dokonał 

pewnych statystyk wpływów do budżetu powiatu w latach 2015-2022, biorąc pod uwagę 
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różnego typu podatki, subwencje z budżetu państwa itd. Wnioski jakie wysunął są takie, 

że wpływy te wzrosły o około 43%. Natomiast w tych samych latach pensje wzrosły 

dwukrotnie. Oznacza to, że gro wydatków powiatu stanowią wynagrodzenia. Jeśli w roku 

2024 odpisy na samorządy nie będą większe, to wszyscy będą mieli problemy. 

Kolejną osobą, której Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu był Tomasz 

Fifielski. Radny wyjaśnił, że na posiedzeniach Zarządu Powiatu i posiedzeniu komisji 

wspólnych wstrzymywał się od głosu. W związku z powyższym przekazał swoje 

wątpliwości. T. Fifielski poinformował, że na przełomie ostatnich lat wielokrotnie na 

posiedzeniach Zarządu i komisji mówił o konieczności spisywania odpowiednich 

dokumentów między gminami a powiatem w zakresie współfinansowania dużych 

inwestycji, głównie drogowych. Obecnie w związku z brakiem takich dokumentów 

powiat musi zaciągać kolejny kredyt w postaci obligacji. Pomimo wyjścia z programu 

naprawczego powiatu nie stać na pokrycie 5% kosztów zadań, które trzeba realizować. 

Radny zwrócił również uwagę na wynajem lokali przez instytucje około powiatowe, przy 

jednoczesnym istnieniu pustostanów, które stanowią majątek powiatu. Mimo obietnic nie 

została wykonana dokumentacja dot. adaptacji pomieszczeń. Według budżetu na 2023 rok 

niektóre jednostki dalej będą płacić rosnące koszty wynajmu. Co prawda, to zadanie 

znajduje swoje miejsce w perspektywie unijnej, ale trzeba w III kwartale przyszłego roku 

mieć gotowość techniczną. Tak skonstruowany budżet, do którego Radny ma wiele 

zastrzeżeń nie pozwoli mu zagłosować pozytywnie. Jeśli w ciągu roku uda się uzyskać 

oszczędności, które sprawią, że nie trzeba będzie zaciągać kolejnego kredytu lub też 

znacząco go obniżą, a także przygotowana zostanie dokumentacja dotycząca 

zagospodarowania budynku przy ul. 600-lecia w Więcborku, to zdaniem Radnego 

działania te poprawią sytuację powiatu. 

Po tym wystąpieniu głos zabrał Starosta Sępoleński. Jarosław Tadych stwierdził, że 

wiele rzeczy, które w dyskusji poruszali radni wprowadzają w błąd opinię publiczną. Jak 

zauważył Starosta Radni nie zgłaszali takich uwag w trakcie roku budżetowego. W 

chwili obecnej nie został opracowany żaden wniosek i nie zaproponowano innych 

rozwiązań. Starosta zwrócił się do Ireneusza Balcera odnośnie tematu związanego z 
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adaptacją budynku przy ulicy 600-lecia w Więcborku. J. Tadych zauważył, że Radny 

powinien zwrócić uwagę, że po drodze wydarzyło się wiele rzeczy, które znacząco 

wpłynęły na sytuację finansową powiatu, jak choćby pandemia, wojna, inflacja, kryzys 

czy różnego rodzaju opóźnienia. W roku 2022 nie było środków na adaptację 600-lecia a 

kredytu powiat nie mógł zaciągnąć. Jeśli chodzi o perspektywę unijną to powiaty nie łapią 

się na wszystkie programy, tak jak gminy. W większości przypadków i tak są to pożyczki, 

a nie granty. Na chwilę obecną sytuacja jest na tyle niepewna, że trudno decydować się na 

zdecydowane działania. Starosta poinformował, że CKZiU w Więcborku dało negatywną 

opinię do budżetu ze względu na obcięte środki remontowe. W tej szkole są sprawy 

pilne, które wynikają z zaleceń sanepidu. Właściwie w każdej sytuacji są braki finansowe. 

Jeśli chodzi o temat związany z fotowoltaiką, to Jarosław Tadych przypomniał, że temat 

ten był poruszany kilka razy a wnioski z tych rozmów były takie, że na dzień dzisiejszy 

jest to nieopłacalne. Zresztą na takie inwestycję też potrzebne są pieniądze. Pani 

Skarbnik mówiła o 5.000.000 zł deficytu w wydatkach bieżących. A przecież wydatki 

bieżące to wynagrodzenia, energia, gaz itd. Jeśli chodzi o kredyt, to powiat nie chce go 

zaciągać ale trudno przewidzieć, co wydarzy się w ciągu roku. Pan Andrzej Chatłas 

stwierdził, że mają być oszczędności na wynagrodzeniach a przecież radni wspólnie 

ustalili, że pracownikom wszystkich jednostek trzeba dać podwyżki i należy o nich 

pamiętać. Być może okaże się, że będzie na tyle źle, że nie będzie tak, jak było w tym 

roku, żeby pracownikom dać dwukrotnie podwyżki, czy nagrody. Starosta przypomniał 

również, że Przewodniczący Marek Chart również powtarzał, żeby pamiętać o 

pracownikach. J. Tadych stwierdził, że o pracownikach pamięta cały czas, bo zdaje sobie 

sprawę, jakie ciężkie jest obecnie życie i jaka jest inflacja. Starosta przypomniał, że 

powiat oszczędza od 2015 roku. Przy podejmowaniu decyzji dot. strategicznych dla 

powiatu inwestycji nikt z radnych nie zgłaszał sprzeciwu. Wówczas wszyscy byli za 

inwestycjami drogowymi, i nie było uwag przy zmianach do budżetu. Starosta stwierdził, 

że powiat dostosowuje swoje zadania do bieżącej sytuacji. Jednakże wykonując różne 

zadania nie chce tego robić kosztem innych, jak choćby pracowników. Powiat nie mówni 

„nie" windzie czy inwestycji na 600-lecia ale na chwilę obecną decyzje inwestycyjne 
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podejmowane są pod kątem konkursów organizowanych przez Urząd Marszałkowski, 

Polski Ład, PFRON itd. 

Jarosław Tadych odpowiedział również na zarzuty Tomasza Fifiełskiego odnośnie 

braku umów pisemnych pomiędzy powiatem a gminami. Starosta stwierdził, że 

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Waldemar Stupałkowski, Burmistrz Więcborka 

Waldemar Kuszewski, Burmistrz Kamienia Krajeńskiego Wojciech Głomski i Wójt 

Sośna Leszek Stroiński nigdy nie zawiedli powiatu w kwestii wspólnych inwestycji. Nie 

zrobili tego także ich poprzednicy. Starosta wyjaśnił również kwestię związaną z budową 

chodników. Jeżeli powiat oczekuje pomocy od gmin to również musi dać coś od siebie. 

Na koniec Starosta poprosił radnych o współpracę w tej trudnej rzeczywistości 

polityczno-gospodarczej. 

Wicestarosta poinformował, że jeżeli Burmistrzowie dadzą swoje środki na inwestycje 

powiatowe, to w budżecie powiatu zostanie więcej pieniędzy. To wszystko Zarząd 

Powiatu ma policzone. Poza tym żaden Burmistrz nie podpisze się pod tym, że 

przeznaczy dla powiatu określoną sumę pieniędzy, gdyż jest to kompetencja Rady. 

Tomasz Fifielski odpowiedział, że doskonale wie, jakie są kompetencje burmistrza i 

rady. Radny stwierdził, że nikt nie kwestionuje słów burmistrzów. T. Fifielski stwierdził, 

że jeśli byłyby stosowne dokumenty, to dzisiaj zarówno w budżecie powiatu, jak i w 

budżetach gmin byłyby również stosowne zapisy. Nie trzeba byłoby w budżecie powiatu 

wpisywać chociażby obligacji. 

Jarosław Tadych przypomniał, że Rada Powiatu w dniu dzisiejszym nie podejmuje 

uchwały o zaciągnięciu kredytu. Poza tym nikt nie stwierdził, że kredyt powiat musi 

zaciągnąć. Starosta przypomniał, że Tomasz Fifielski na ostatnim posiedzeniu Zarządu 

Powiatu sam stwierdził, że nie można oddać środków na inwestycje. To jednak oznacza, 

że powiat z tego tytułu będzie musiał dołożyć swoje pieniądze. 

Kolejną osobą, która zgłosiła się do dyskusji był Krzysztof Szymanowicz. Radny 

stwierdził, że czekał na taką wypowiedź Starosty mówiącą o tym, że kredyt stanowi 

jedynie pewne zabezpieczenie. Sam Radny zaznaczył, że nie chciałby głosować za 

kolejnym zadłużaniem powiatu. W związku z powyższym K. Szymanowicz oznajmił, że 
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poprze budżet powiatu na 2023 rok. Zaznaczył, że powiat nie powinien rezygnować ze 

środków z Polskiego Ładu. 

Jan Król stwierdził, że program perspektywiczny powiatu zmieniany jest 12 razy do 

roku. Nikt nie jest w stanie przewidzieć jak dalej będzie rozwijała się sytuacja w kraju. 

Czasy są bardzo trudno, ale Radny zaznaczył, że ufa działaniom rządu i jest pewny, że 

nie zostawi on samorządów w trudnej sytuacji finansowej. 

Przewodniczący Marek Chart kończąc dyskusję w tym punkcie stwierdził, że była ona 

bardzo potrzebna. Zauważył, że wszyscy powinni pamiętać, że to, co uchwalane jest w 

dniu dzisiejszym jest jedynie planem finansowym. Należy również pamiętać o tym, że to, 

czego nie udało zrobić się dla powiatu w roku bieżącym, nie oznacza, że nie będzie 

można tego dokonać w roku 2023. 

Ad.8.f. 

Nie wniesiono poprawek. 

Ad.8.g. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

stosunkiem głosów „za" 13, „przeciw" 1, „wstrzymujący się" 3 (zal. nr 11) 

podjęła uchwałę Nr LII/236/2021 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, co stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 
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Na koniec Starosta podziękował za przyjęcie budżetu powiatu na 2023 rok. Jarosław 

Tadych stwierdził, że szanuje każdy głos i każda opinię. Starosta podziękował również 

pani Skarbnik za przygotowanie projektu. Poza tym wyraził wdzięczność za 

wyrozumiałość dyrektorom jednostek. Starosta zapewnił, że Zarząd Powiatu zrobi 

wszystko, żeby jak najwięcej pozytywnych spraw dla powiatu udało się zrealizować. 

Przewodniczący Marek Chart ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad.9. 

Przewodniczący wznowił obrady. 

Na początku Marek Chart złożył wniosek o zmianę w porządku obrad polegającą na 

przesunięciu punktu 9.f. w miejsce punktu 9.a. 

Przewodniczący poddał propozycję pod głosowanie. Rada Powiatu w obecności 15 

radnych jednogłośnie przyjęła zmiany w porządku obrad sesji. 

Ad.9.a. 

Mieczysław Kaproń, Dyrektor „Rodzinnego Domu Dziecka w Wąwelnie" przedstawił 

projekt uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej typu 

rodzinnego pn.: „Rodzinny Dom Dziecka w Wąwelnie". 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury poinformowała, 

że Komisja zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych 
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(nieobecni Franciszek Fróhlke, Tomasz Fifielski) 

jednogłośnie (zał. nr 13) 

podjęła uchwałę Nr LII/237/2022 

w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo-wychowawczej typu rodzinnego pn.: 

„Rodzinny Dom Dziecka w Wąwelnie", która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Po głosowaniu Starosta Sępoleóski złożył podziękowanie Anicie i Mieczysławowi 

Kaproń za ich pracę na rzecz dzieci potrzebujących pomocy. Złożył również życzenia 

powodzenia w kolejnym etapie życia. Po nim podziękowania złożyli zaproszeni goście. 

Następnie głos zabrał Mieczysław Kaproń. Stwierdził on, że z zamiarem zamknięcia 

placówki nosił się już od półtora roku. W tym czasie wraz z żoną utwierdzili się w 

przekonaniu o słuszności swojej decyzji. Teraz oboje potrzebują więcej czasu dla siebie. 

Prowadzenie domu dziecka było satysfakcjonującym zadaniem ale również 

wymagającym zaangażowania na 100%. Wszystkie dzieci, które były w Wąwelnie 

znalazły nowy dom. M. Kaproń poinformował, że dzieciom w placówce nigdy niczego 

nie brakowało. Na koniec Dyrektor podziękował Radzie Powiatu, Zarządowi Powiatu, 

Dyrektorom placówek opiekuńczych za nienaganną współpracę. 

Na koniec głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu. Piotr Dobrzański stwierdził, 

że nie wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że dom dziecka w Wąwelnie działał jak 

prawdziwa rodzina. Radny stwierdził, że miał okazje być w placówce i jego zdaniem był 

to bajkowy dom. 

Ad.9.b. 

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart przedstawił projekt uchwały w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok. 
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Marek Chart na początku wprowadził autopoprawkę polegającą na tym, że w punkcie 5 

załącznika do uchwały napisano błędną nazwę placówki - zamiast Centrum 

Administracyjne Domów dla Dzieci w Więcborku podano CADDD w Sępólnie 

Krajeńskim z siedzibą w Więcborku. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 15) 

podjęła uchwałę Nr LII/238/2022 

w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok, która 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad.9.c. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Chatłas zaprezentował projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 17) 

podjęła uchwałę Nr LII/239/2022 

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

w Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.9.d. 

Dyrektor PCPR w Więcborku, Elżbieta Maziarz-Rudnik przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych 

dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na lata 2023 - 2027". 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednogłośnie pozytywną opinie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 17) 
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podjęła uchwałę Nr LII/240/2022 

w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno -

edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na 

lata 2023 - 2027", która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.9.e. 

Dyrektor PCPR w Więcborku, Elżbieta Maziarz-Rudnik przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na lata 2023 -

2027". 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednogłośnie pozytywną opinie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 19) 

podjęła uchwałę Nr LII/241/2022 
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w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Sępoleńskim na lata 

2023 - 2027", która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.9.f. 

Dyrektor PCPR w Więcborku, Elżbieta Maziarz-Rudnik przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie ustalenia zasad udzielania dofmansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2023 r. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednogłośnie pozytywną opinie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 21) 

podjęła uchwałę Nr LII/242/2022 

w sprawie ustalenia zasad udzielania dofinansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
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Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2023 r., co stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.9.g. 

Lidia Sokulska-Tłok zaprezentowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

określającego wysokość stawek dodatków, szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia, a także szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

nauczycielom szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat sępoleński. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, (...) Zofia Krzemińska przedstawiła jednogłośnie 

pozytywną opinie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 23) 

podjęła uchwałę Nr LII/243/2022 

w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek dodatków, 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, 
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a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez powiat sępoleóski, która stanowi załącznik nr 24 

do protokołu. 

Ad.9.h. 

Skarbnik Powiatu, Małgorzata Masiłkin zaprezentowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 23) 

podjęła uchwałę Nr LII/243/2022 

w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok, która 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad.10. 

O głos poprosił Andrzej Chatłas. Radny poinformował, że w uchwale dot. 

zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej w załączniku w punkcie 2: 

„Kontrola płac, wydatków rzeczowych i stanu zatrudnienia w Centrum Administracyjnym 
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Domów Dla Dzieci w Więcborku" zabrakło dopisku, że kontrola dotyczy Domów nr 3 i 4 

w Małej Cerkwicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zapis dotyczy CADDD, na które składają 

wszystkie cztery Domy. 

Marek Chart przypomniał również, że w październiku 2022 roku Rada Powiatu podjęła 

uchwałę dotyczącą wsparcia ze strony państwa polskiego dzieci chorujących na SMA. 

Przewodniczący poinformował, że apel został przesłany do Prezesa Rady Ministrów, a 

także posłów reprezentujących ten okręg wyborczy. Łącznie uchwałę przesłano do 37 

adresatów. Do biura Rady przyszła już informacja zwrotna o poparciu apelu przez gminę 

Kamień Kraj., a także przez sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Marek 

Chart zauważył, że w chwili obecnej można już ogłosić, że pieniądze na lek, jak i 

rehabilitację dla mieszkanki powiatu Zosi Szcześniewskiej zostały zebrane. M. Chart 

podziękował wszystkim za wkład włożony w ten sukces. Przewodniczący Rady 

Powiatu podziękował również radnym za przyłączenie się do akcji „Szlachetna paczka". 

Podziękował za życzenia świąteczno-noworoczne, które wpłynęły do Rady Powiatu. 

Na koniec Przewodniczący złożył radnym i mieszkańcom powiatu życzenia świąteczne. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 13.45 zamknął obrady 

LII sesji Rady Powiatu. 

Protokołowała: 

Ad.11. 

Ann 

Biur 
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